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Nyomtatott és online sajtó 
 

 

Orbán Viktor: Magyarország több mint 600 millió forinttal segíti a székelyföldi 

árvízkárosultakat  
2025. június 17. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro, Index.hu, Telex.hu, Transtelex.hu, 

Mandiner.hu, Magyar Nemzet, Hír TV 

Jelentős, több mint 610 millió forintos összeggel segíti a székelyföldi árvízkárosultakat 

Magyarország – jelentette be kedden a magyar kormányfő. Orbán Viktor a közösségi oldalán 

számolt be a fejleményekről. Megdupláztuk! A magyarok 305 821 576 forint adománnyal 

támogatták a székelyföldi árvízkárosultakat. Mi hozzátettünk ugyanennyit. Így több mint 610 

millió forinttal segítünk” – közölte Orbán Viktor. A parajdi sóbánya katasztrófája és a 

háromszéki áradások nyomán a magyar közmédia adománygyűjtést szervezett a károsultak 

megsegítésére. Orbán Viktor ennek kapcsán közölte: a kormány megduplázza az így összegyűlt 

összeget.  

 

Szijjártó Péter: Magyarország szuverenitását támadja a von der Leyen-Zelenszkij 

terv 
2025. június 17. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Index, Világgazdaság, Origo 

Magyarország szuverenitását támadná, a függőséget erősítené, s a rezsiköltségeket növelné az 

Európai Bizottságot vezető Ursula von der Leyen és Volodimir Zelenszkij ukrán elnök által 

kidolgozott friss terv, amelynek célja az orosz energiaimport tiltása - közölte a tárca 

tájékoztatása szerint Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter kedden Budapesten. A 

tárcavezető a Budapesti Globális Párbeszéd elnevezésű konferencián elmondott beszédében 

először is kijelentette, hogy a javaslat elfogadása nyomán az egekbe szökne az energiahordozók 

ára, miközben hazánk súlyos függőségi helyzetbe kerülne az energiaszállítási útvonalak 

szűkülésével. Rámutatott, hogy az energiamix összeállítása a nemzeti szuverenitás része, a von 

der Leyen-Zelenszkij terv így épp Magyarország és a többi tagállam szuverenitását támadja. 

Majd hozzátette, hogy a "fantasztikus washingtoni változások" ellenére a brüsszeli támadások 

minden bizonnyal folytatódni fognak a jövőben is a magyar kormány ellen. "Tehát 

kétszeresére-háromszorosára kell növelnünk erőfeszítéseinket a szuverenitásunk védelmében. 

Ez egyrészt azt jelenti, hogy ki kell maradnunk a szomszédban dúló háborúból (...) A második 

az, hogy a migrációpárti brüsszeli politikával szemben egyetlen illegális bevándorlót sem 

hagyhatunk belépni az ország területére semmilyen irányból (...) Továbbá folytatni fogjuk a 

családok támogatását" - sorolta. 
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Egyeztetésre hívta az államfő a parlamenti pártokat a miniszterelnök-jelölt 

kinevezése érdekében 
2025. június 17. – MTI, Vajma.info, maszol.ro 

Meghirdette az alkotmány által előírt formális egyeztetéssorozatot a parlamenti pártokkal a 

román államfő a miniszterelnökjelölt kinevezése érdekében. Az elnöki hivatal honlapján 

kedden megjelent közlemény szerint Nicusor Dan csütörtök délelőtt parlamenti súlyuk 

sorrendjében egymás után fogadja a parlamenti pártok küldöttségeit, majd várhatóan 

bejelenti, kinek ad kormányalakítási megbízást. A román média szerint az elnöki hivatal 

bejelentése annak a jele, hogy a három hete kezdődött informális egyeztetések nyomán kedden 

megállapodtak az Európa-párti erők a közös kormányzás feltételeiről, a költségvetési hiány 

megfékezését célzó legfontosabb intézkedésekről és a miniszteri tisztségek elosztási elvéről. 

Nicusor Dan korábban jelezte, hogy olyan, szilárd parlamenti támogatással rendelkező 

kormányt akar, amelyben valamennyi európai elkötelezettségű párt - a Szociáldemokrata Párt 

(PSD), a Nemzeti Liberális Párt (PNL), a Mentsétek Meg Romániát Szövetség (USR) és a 

Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) részt vesz, és amely a (nem magyar) nemzeti 

kisebbségi képviselők frakciójának parlamenti támogatását is élvezi. Kelemen Hunor RMDSZ-

elnök ezért egy televíziós interjújában azt valószínűsítette, hogy miniszterelnöki "vetésforgóra" 

várhatóan leírt megállapodás nélkül, "természetes módon" is sor kerül, mert olyan 

népszerűtlen megszorító intézkedések következnek, hogy aligha maradhat talpon Románia 

következő kormánya a 2028-as parlamenti választásokig. 

 

Parajdi sóbánya: nincs közvetlen omlásveszély, de gondot okoz a lakosság 

vízellátása  
2025. június 17. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Az országos vízügyi igazgatóság (ANAR) katasztrófavédelmi főosztályának igazgatója a hétfő 

esti parlamenti meghallgatásakor kijelentette, hogy a parajdi sóbányánál nincs azonnali 

omlásveszély, viszont a lakosság vízellátásának szempontjából nehéz a helyzet. A képviselőház 

környezetvédelmi bizottságának ülésén Sorin Rîndașu elmondta, hogy folyamatosan ellenőrzik 

a Korond-patak, a Kis-Küküllő, a Nagy-Küküllő és a Maros vizének minőségét, és továbbra is 

magas sókoncentrációt mutatnak a mérések. Közlése szerint a Salrom által megbízott 

vállalkozó még dolgozik azoknak a csővezetékeknek az elhelyezésén, amelyek 

megakadályozzák az édesvíz érintkezését a tárnákat megtöltő sós vízzel.  

 

A nyomtatott erdélyi magyar sajtó is súlyosan megsínylené az áfaemelést, 

figyelmeztet a MÚRE  
2025. június 17. – Krónika 

A deficitcsökkentő intézkedések keretében a lehetséges áfaemelésnek a nyomtatott sajtóra 

gyakorolt hatására hívja fel a figyelmet a Magyar Újságírók Romániai Egyesülete (MÚRE). Az 

újságíró-szervezet a közszolgálati rádió, illetve televízió nehéz helyzetére is figyelmeztet. 

,,Aggodalmunkat fejezzük ki a tervezett pénzügyi intézkedések miatt, amelyek részeként 
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magasabb adóteherrel (TVA/ÁFA-emeléssel) sújtanák a nyomtatott sajtótermékeket kiadó 

médiavállalatokat. Tisztában vagyunk az ország súlyos pénzügyi helyzetével, de emlékeztetünk 

arra, hogy a minőségi újságírást képviselő sajtó jelen pillanatban is kedvezőtlen piaci 

körülmények között működik, mind reklámpiaci helyzetük, mind a lapok hatékony terjesztési 

lehetőségeinek tekintetében” – áll a MÚRE szerkesztőségünkhöz eljuttatott közleményében. A 

magyar újságíró-szervezet emlékeztet, hogy a Román Posta elégtelen működése évek óta szinte 

leküzdhetetlen akadályt jelent a nyomtatott sajtótermékeknek az olvasókhoz való pontos 

eljuttatásában a folyamatosan emelkedő díjszabás mellett.  

 

Ivóvízzel segítik a Székely Gazdaszervezetek a Maros megyei községeket 
2025. június 17. – maszol.ro 

Négy Maros megyei településre szállított palackozott ivóvizet hétfőn a Székely 

Gazdaszervezetek Egyesülete. Összesen 19 200 liter palackozott ásványvizet juttattak el 

Gyulakutára, Küküllőszéplakra, Vámosgálfalvára és Ádámosra. Az adományokat a helyi 

polgármesteri hivatalok vették át és osztják szét a rászorulók között.  Szabó Árpád, a székely 

gazdaszervezetek egyesületének alelnöke a helyszínen elmondta: „Ahogy eddig is, most is 

kötelességünk segíteni, amikor baj van. Nem először nyújtunk támogatást – a Magyarok 

Kenyere program keretében például 2019 óta évente 30 tonna gabonát és több tonna zöldséget 

osztunk ki Maros megyében a rászorulóknak. Most az ivóvíz a legsürgősebb segítség.” 

 

Átadták a Sapientia EMTE Csíkszeredai Karának planetáriumát 
2025. június 17. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Európai uniós finanszírozás révén, mintegy 130 ezer eurós ráfordítással készült el a Sapientia 

Erdélyi Magyar Tudományegyetem Csíkszeredai Karának planetáriuma. A kedden felavatott 

létesítmény az iskolai csoportok mellett magánszemélyeknek is kínál majd programot. Kedden 

adták át a Sapientia EMTE Csíkszeredai Karának legújabb tudományos beruházását, a 

planetáriumot. A tudományos projekt európai uniós finanszírozással, az Országos 

Helyreállítási Alap (PNRR) révén valósulhatott meg egy 2,4 millió eurós egyetemi fejlesztés 

keretében. A megnyitón elhangzott: ötéves, küzdelmes út előzte meg a csíkszeredai 

planetárium létrejöttét. Dr. Tonk Márton rektor hangsúlyozta a projekt megvalósítása során 

kitartó személyek és közösségek munkáját, külön kiemelve Makó Zoltán rektorhelyettes 

szerepét. Emellett szó esett az egyetem finanszírozási kihívásairól és a román állami támogatás 

fontosságáról, valamint arról, hogy a planetárium egyszerre szolgálja az oktatási, kutatási és 

közösségi missziót. 

        
Minden bokorban magyar irredentát látnak a Szlovák Értelmiségiek 
2025. június 17. – Új Szó  

A dél-szlovákiai régiókban egymást érik a furcsa feljelentések a nemzetiségi ügyek kapcsán. A 

feljelentések mögött álló Szlovák Értelmiségiek Egyesülete (Združenie Slovenskej Inteligencie, 

ZSI) a kilencvenes évek hagyományait követve vallja, hogy Dél-Szlovákia az irredentizmus Fe
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fellegvára. A parlament kisebbségi bizottságának alelnöke is érintett. A Szlovák Értelmiségiek 

Egyesülete dokumentálhatóan nagyjából öt éve foglalkozik aktívan a déli régiók nemzetiségi 

viszonyainak monitorozásával. A visszásnak tartott fejlemények listázásán túl több esetben is 

feljelentéseket is tesz. Az elmúlt években többen is szembesültek az ellenük zajló rendőrségi 

eljárással: Berényi József négy éve került az egyesület figyelmének központjába, 

dunaszerdahelyi és gútai esetekkel kapcsolatban is nyomozás indult, miután a magyar 

szimbólumokat és a himnuszt kifogásolták. A múlt héten Bős polgármesterének, Fenes 

Ivánnak volt jelenése a rendőrségen, méghozzá a településen elhelyezett emléktáblák és 

megemlékezések kapcsán. A feljelentésáradat borítékolhatóan folytatódik a jövőben is, a ZSI 

ugyanis aktívan követi a régió eseményeit. 

 

Kevesebb diák a Selye gimiben, szakbezárás a kassai ipariban – itt a minisztérium 

javaslata 
2025. június 17. – Új Szó  

Az oktatási minisztérium közzétette arra vonatkozó javaslatát, hogy mennyi diákot vehetnek 

fel az egyes középiskolák a 2026/2027-es tanévben. A magyar iskolák kvótaszámait több 

esetben csökkentették, és van olyan is, ahol osztályt sem nyithatnak. Az állami terv viszont több 

szempontból indokoltnak tűnik, még ha nehezen is érint egyes intézményeket. A felvehető 

diákok létszámára az idei évtől kezdődően már az oktatási tárca tesz javaslatot, de ez még a 

fenntartó meglátásai alapján módosulhat. Az irányadóként szolgáló, központilag 

meghatározott kvótaszámok tehát nem feltétlenül véglegesek, azonban egyértelműen jelzik a 

törekvést: gazdaságilag fenntarthatóvá kell tenni a középiskolai hálózatot. Ez pedig sok esetben 

iskolák összevonását jelenti, de mint láthatjuk, a megnyíló szakokra és a tényleges létszámra is 

hatással van. Tény, hogy nem légből kapott alapon húzták meg a határokat a Tomáš Drucker 

(Hlas) vezette oktatási minisztériumban, ugyanakkor felmerülnek kockázatok: ha az alacsony 

létszámú intézmények még kevesebb diákot vehetnek fel, akkor kevesebb pedagógusra lesz 

szükség. 

 

Emlékezni kötelesség: újabb botlatóköveket helyeztek el Dunaszerdahelyen 
2025. június 17. – ma7.sk  

Egy város, amely nem engedi el a múltat. Dunaszerdahely csendes utcáiban ismét nevek 

kerültek a kövekbe, történetek a járdákba. Hat új botlatókő csillan a fényben, és mindegyik 

mögött egy-egy élet, egy család, egy elvesztett jövő áll. Aki arra jár, akaratlanul is belebotlik a 

történelem legsötétebb fejezeteibe — mert van, amit nem szabad elfelejteni. A járdákba 

süllyesztett apró réztáblák hat új névvel bővültek, hogy emlékeztessenek: a múlt nem tűnik el, 

ha mi nem engedjük. A Dunaszerdahelyi Zsidó Hitközség kezdeményezésére elhelyezett 

botlatókövek a város történelmének legsötétebb fejezetét idézik fel, hidat építve a jelen és a 

múlt között. A Fő utcán, a Bacsák utcában és a Bartók Béla sétányon mostantól Dr. Csernyei, a 

Teitelbaum család, Baumel Salamonné családja, a Leichner és Politzer családok, valamint Dr. 

Pevný neve olvasható. Emberek, akiket elragadott a fasizmus, a gyűlölet gépezete, akik 
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Auschwitzban vagy a halálmenetek során veszítették életüket. Mostantól nevük nemcsak a 

családi emlékezetben él, hanem a város köveibe írva is.  
 

Gömörország kapitányát köszöntötték 
2025. június 17. – felvidek.ma  

Különleges pillanatok tanúi lehettek azok, akik jelen voltak azon a meglepetésköszöntésen, 

amelyet Tamás Barnabásnak, Putnok város polgármesterének szervezett a helyi képviselő-

testület és barátai. A városvezető idén ünnepli 40 éves közéleti munkáját és 30 éves 

polgármesteri szolgálatát – ez már önmagában is példa nélküli teljesítmény. De amit az 

ünnepségen kapott, az egy egész életműnek szóló elismerés volt – még a magyar 

miniszterelnöktől is. Tamás Barnabást – ahogyan Orbán Viktor nevezte levelében: 

„Gömörország kapitányát” ez alkalomból nemcsak helyi vezetők és barátok köszöntötték, 

hanem magyarországi politikai szereplők is: Kósa Lajos, a Fidesz alelnöke, Nagy János 

államtitkár, valamint Filep Dávid is személyesen gratuláltak a polgármesternek. A Putnok 

Városi Televízió egy ünnepi filmet is bemutatott, amely az elmúlt négy évtized városi 

fejlesztéseit, közösségi eredményeit és személyes mérföldköveit idézte fel. Az est egyik 

legmeghatóbb momentuma volt, amikor Orbán Viktor miniszterelnök személyes 

köszöntőlevelét olvasták fel.  

   
Dr. Pásztor Bálint: A magyar közösség életerős 
2025. június 17. – Vajma.info 

Két év múlva olyan lehet a szabadkai Városháza tetője, mint újkorában. A szecessziós stílusú 

épület 113 éve épült, mostanra viszont már felújításra szorul. A tetővel kezdik a munkát, a pénzt 

pedig uniós forrásból biztosítják. Dr. Pásztor Bálint erről is beszélt a Szabadkai Magyar Rádió 

műsorában. Arra is felhívta a figyelmet, hogy június 30-ig lehet jelentkezni az MNT 

jogászösztöndíj-pályázatára. A kétnyelvű, vagyis szerbül és magyarul is tudó jogászok 

keresettek, mindig találnak munkát – hangsúlyozta a VMSZ elnöke. A hónap végéig lehet 

jelentkezni az MNT Vajdasági Jogászösztöndíj Programjának következő évi támogatására. Az 

ötödik éve megjelenő jogászösztöndíjnak már most is van hatása – mondta az SZMR 

műsorában dr. Pásztor Bálint. A vajdasági magyar jogászok száma azóta megtöbbszöröződött, 

vagyis a jogi utánpótlást sikerült olyan szinten is biztosítani, hogy az a munkaerőpiacon is 

észrevehető – fogalmazott a VMSZ elnöke, majd hozzátette, a munkanélküli vajdasági magyar 

jogász ritkább, mint a fehér holló, ráadásul a tanulmányok négy éve alatt összesen négymillió 

forint ösztöndíjat lehet kapni, ami szerinte valóban ösztönző lehetőség. 

 

Ótott Róbert megnyitotta a multikulturalizmus táborát Magyarkanizsán 
2025. június 17. – Vajma.info 

Ótott Róbert, a Tartományi Kormány alelnöke és az oktatásért, jogalkotásért, közigazgatásért, 

valamint a nemzeti kisebbségekért – nemzeti közösségekért felelős tartományi titkár ma 
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megnyitotta a Multikulturalizmus táborát Magyarkanizsán, amelyre a Titkárság négy millió 

dinár értékben biztosított forrásokat. A Tartományi Kormány közleménye szerint a 

rendezvényt a „Bro’s Gym” sportegyesülettel együttműködésben, a helyi önkormányzat 

támogatásával szervezték meg. A tábor a Tartományi Kormány A multikulturalizmus és a 

tolerancia megerősítése Vajdaságban című projektjének része, amelynek célja a kulturális 

sokszínűség értékeinek ápolása, valamint a nemzetek közötti együttműködés és megértés 

ösztönzése a fiatalok körében. 

 

Ünnepélyesen átadták a felújított Talentum Házat Szabadkán 
2025. június 17. – Pannon RTV 

A Talentum Tehetséggondozó Művészeti Egyesület székhelye felújított belső terekkel várja a 

fiatalokat. A beruházás a FolkReAct projekt keretében valósult meg egy Magyarország és 

Szerbia közötti IPA pályázat útján. Derűs dallamokkal és fiatalos lendülettel telt meg a 

megújult Talentum Ház Szabadkán, a Harambašić utcában. Az ünnepségen az egyesület fiatal 

tehetségei is bemutatkoztak egy rövid műsorral. Losonci István, a Talentum Tehetséggondozó 

Művészeti Egyesület tagja: „A mai napra egy kisebb összeállítással készültünk, ahol a Talentum 

egyesület énekcsoportja, illetve pár táncos szólistája fog egy műsort adni.” 

 

A kézirat a helyén 
2025. június 17. – Pannon RTV 

A Vajdasági Magyar Szövetség történetéről szóló könyv szerzői éppen párttá alakulásunk 30. 

évfordulóján, a megalakulás 31. évfordulója előtt egy nappal, június 17-én adták le a kéziratot 

- közölte közösségi oldalán dr. Pásztor Bálint. A VMSZ elnöke szerint szimbolikus pillanat ez: 

a három évtizedes út megírása most új szakaszba lép – a szerkesztés és a nyomdai előkészítés 

időszakába. A politikus bejegyzésében úgy fogalmaz, a tudományos szempontok alapján 

megalkotott kötet nemcsak eseményeket sorol, hanem összefüggéseket tár fel. A VMSZ elnöke 

azt írta, mindannyian sokéves szakmai és szerzői tapasztalattal dolgoztak azon, hogy az olvasó 

értse is, ne csak tudja: honnan indult, min ment keresztül és hová jutott el a Vajdasági Magyar 

Szövetség. Dr. Pásztor Bálint szerint a könyv nem ünnepi díszlet, hanem tisztelgés a múlt előtt 

és felkészülés a jövőre. A megjelenés őszre várható – addig is: 30 év munkája most már 

kéziratban is együtt van - áll a bejegyzésben. 

       
Orbán Viktor szerint amit Toroczkai most csinál, az árt a kárpátaljai magyaroknak 
2025. június 17. – Telex 

Toroczkai László azt mondta: nem Ukrajna uniós csatlakozására akar reagálni, hanem arra 

akart választ kapni, hogy amikor az elmúlt 35 évben rengeteg lehetőség lett volna az autonómia 

ügyének képviseletére, miért nem történt semmi. „Tudom, hogy egy újszülöttnek minden vicc 

új” – válaszolta Orbán Viktor, hozzátéve, hogy ő 1990 óta ül ott, és sokan a parlamentből ennél 

korábban kezdtek el dolgozni a kárpátaljai magyarokért. „Az a vád velünk szemben, hogy a 

nemzeti oldalon az itt ülő összes képviselő ne tett volna meg mindent annak érdekében, hogy 
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a határon túli magyaroknak autonómiája legyen, nem felel meg a valóságnak.” Szerinte amit 

Toroczkai csinál, az árt a kárpátaljai magyaroknak. 

 

Sajtóértesülés: Nem valószínű, hogy júniusban megkezdődnek a csatlakozási 

tárgyalások Ukrajnával és Moldovával 
2025. június 17. – Kárpátalja 

Továbbra is csekély az esélye annak, hogy 2025 júniusában megkezdődjenek a tárgyalások 

Ukrajna és Moldova EU-csatlakozásáról – közölte a Jevropejszka Pravda (JP) Rikard 

Jozwiakra, a Szabadság Rádió szerkesztőjére hivatkozva június 17-én, kedden. „Jelenleg 

valószínűtlennek tűnik, hogy Ukrajnával és Moldovával ebben a hónapban 

megkezdődhessenek a csatlakozási tárgyalások. Ez egy hatalmas csapás, mivel remélni 

lehetett, hogy ez 2025 első felében megtörténik” – írta Jozwiak brüsszeli forrásaira hivatkozva. 

 

Felmérés: Valamelyest csökkent a Zelenszkijbe vetett bizalom 
2025. június 17. – Kárpátalja 

Csökkent a Volodimir Zelenszkij ukrán elnökbe vetett bizalom szintje május második felében 

és június elején – derül ki a Kijevi Nemzetközi Szociológiai Intézet (KMISZ) június 16-án 

közzétett, május 15. és június 3. között végzett felmérésének eredményeiből, amelyeket a DW 

ismertetett. Ezek szerint az ukránok 65 százaléka bízik Zelenszkijben, 30 százalékuk pedig 

nem. Tehát a bizalom-bizalmatlanság mérlege +35 százalék. Bár ezek az adatok magasabbak, 

mint amelyeket 2025 februárjának elején mértek, amikor a megkérdezett ukránok 57 százaléka 

bízott az elnökben, és a bizalom-bizalmatlanság mérlege +20 százalék volt, jelentősen 

alacsonyabbak, mint május elején. Akkor a válaszadók 74 százaléka bízott Zelenszkijben, míg 

22 százalékuk nem – állítják a szociológusok. 

 

Tarkányi László a háború újabb kárpátaljai áldozata 
2025. június 17. – KISZó 

A fronton vesztette életét egy kárpátaljai katona, közölte a Munkácsi Városi Tanács. Elesett 

Tarkányi László, aki 1973. szeptember 26-án született, és az A4935 katonai egység 

szolgálatában állt. A Munkácsi Városi Tanács tájékoztatása szerint a katona még 2024. 

augusztus 17-én halt hősi halált harci feladat teljesítése közben. Azonban csak most nyílt 

lehetőség arra, hogy szülővárosában végső nyugalomra helyezzék. A búcsúztatásra szerdán, 

június 18-án, 12:00 órakor kerül sor a munkácsi Uszpenszkij székesegyházban. 

 

A jövő tudósai a Bercsényi Könyvtárban – Tudományos Diákköri Konferencia 

Ungváron 
2025. június 17. – Karpat.in.ua 

Június 16-án rendezték meg a Kárpátaljai Magyar Diákok és Fiatal Kutatók Szövetsége 

(KMDFKSZ) Tudományos Diákköri Konferenciáját (TDK), amelynek az Ungvári Nemzeti 

Egyetem Ukrán–Magyar Oktatási-Tudományos Intézetének Bercsényi Miklós Könyvtára 
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szolgált helyszínéül. A konferencián számos fiatal kutató és egyetemi hallgató vett részt, akik 

tudományos munkájuk bemutatása mellett lehetőséget kaptak a szakmai kapcsolatok építésére 

is a kárpátaljai tudományos élet szereplőivel. Az eseményen a résztvevők rövid előadások 

keretében ismertették munkáikat, a szervezők értékes visszajelzésekkel segítették a kutatók 

további munkáját, a legkiemelkedőbb előadásokat pedig díjazták. 

 

Az ember és a természet kapcsolatára, valamint az idő örök körforgására 

reflektáló alkotások születtek a XIV. Kárpátaljai Nemzetközi Szobrásztáborban 
2025. június 17. – Karpat.in.ua 

A Pro Arte – Munkács civil szervezet június 1–15. között szervezte meg a XIV. Kárpátaljai 

Nemzetközi Szobrásztábort, melynek ezúttal is a hegyekkel körülölelt Királyfiszálláson 

található Kvitka Polonini Szanatórium adott otthont. A művésztelep záróünnepségére 

szombaton került sor a festői környezetben elhelyezkedő komplexum kertjében. A Matl Péter 

munkácsi szobrászművész irányítása alatt működő szervezet által életre hívott nemzetközi 

szobrásztáborokban az elmúlt évtizedben a világ számos országából érkeztek művészek, 

akikben egy közös biztosan volt: mindannyian úgy gondolták, hogy a csodás természeti 

adottságokkal rendelkező vidékünkön alkotnak olyan szobrokat, amelyek azóta városok és 

falvak köztereinek ékes díszeivé váltak. 

 

Doktoranduszok találkozója Beregszászban 
2025. június 17. – Kárpátalja 

Június 16-án Beregszászban, a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola (II. RF KMF) 

Törökbálint termében került megrendezésre a Momentum Doctorandus (MD) által szervezett 

doktorandusztalálkozó, amely a kárpátaljai magyar doktoranduszok és fiatal kutatók közötti 

kapcsolatépítést és tudományos diskurzust célozta meg. Az esemény kezdetén Linc Annamária, 

a szervezet nemrég megválasztott elnöke köszöntötte a résztvevőket. Majd Daróci Ádám, a II. 

RF KMF Matematika és Informatika Tanszékének oktatója a kárpátaljai magyar iskolák 

kompetenciamérésének eredményeit ismertette. A kutatás 39 oktatási intézmény 1076 

tanulójának adatait elemezte, különös figyelmet fordítva a nemek szerinti 

teljesítménykülönbségekre, a szülők iskolai végzettségére, valamint a nyelvtudás és az otthoni 

digitális eszközök elérhetőségére. 
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. június 17. – Kossuth Rádió 

 

A Tiszacsomai Honfoglalási Emlékparkban tartotta soron következő választmányi ülését a 

Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség. A résztvevők hangsúlyozták: a kárpátaljai magyarság 

él, és próbálja elvégezni feladatát.  

 

A magyar kormány tovább folytatja a vajdasági magyarok szülőföldön maradását segítő 

gazdasági és térségfejlesztési programok támogatását. Ezúttal a támogatott vendéglátóipari 

vállalkozók továbbképzését tartották Palicson.  

 

Újabb fejlesztések eredményeit élvezheti Sepsiszentgyörgy lakossága. Átadták ugyanis az 

Állomás negyedi tó körül kiépült szabadidő-övezetet, amely kikapcsolódásra és sportolásra is 

kiváló lehetőségeket nyújt, valamint kulturális rendezvények szervezésére is tökéletesen 

alkalmas helyszín. 

 

Csíkszeredában Kelet-Közép-Európa egyik legnagyobb tematikus élményparkjának 

megépítését tervezik. A csaknem 60 millió eurós beruházással olyan vidámparkot 

létesítenének, amely a középkori Erdély székely-magyar, szász és román kultúráját idézné meg. 

A vidámparknak a Drakula nevet választaná Lénárd András ötletgazda, helyi vállalkozó. Ha 

minden a tervek szerint halad, a vidámpark 2027 májusában nyitná meg kapuit, évente 

mintegy félmillió látogatót fogadva. A Drakula Park ötlete és a névválasztás megosztja a 

székelyföldi közvéleményt. Sokan úgy vélik: szükség van turistavonzó és munkahelyteremtő 

beruházásokra, ám a „Drakula” név nem illik a székelyföldi környezethez. 

 

A Maros megyei turisztikai desztinációkat népszerűsítő - és a Maros megyei Tanács által 

működtetett - Visit Maros Egyesület rendszeresen jelen van rangos belföldi és külföldi 

turisztikai vásárokon. Nemrégiben azonban már egy Közép-ázsiai turisztikai seregszemlén is 

bemutatták Maros megye idegenforgalmi nevezetességeit, különlegességeit - mondja Szántó 

Lóránt, az egyesület ügyvezető igazgatója. 

 

Sűrű volt a program június első két hetében a washingtoni Kossuth Házban, ugyanis több 

globális magyar kezdeményezéshez is csatlakoztak a nemzeti összetartozás napja kapcsán. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. június 18. 

„Amikor a Kossuth Házban összejövünk, a múltunkkal is szimbolikusan összekapaszkodunk. 

Nem azért, hogy a múltban elvesszünk, hanem hogy a jövőnket lássuk” – mondja Végh Sándor, 

a Kossuth Házat üzemeltető Kossuth Alapítvány elnöke. 

 

80 éves Popély Gyula történész, aki egész életében a Trianon utáni idők felvidéki 

magyarságának a sorsát kutatta, és eredményeit alapműnek számító vaskos kötetekben 

örökítette meg. A ma esti Nagyok vendége a Párkányban élő történész, Popély Gyula. 


